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HRVATSKA KOMORA ARHITEKATA 

Ulica grada Vukovara 271/II, 10 000 Zagreb, Tel: +385 1 5508 401, 5508-404, Fax: +385 1 5508- 403 
arhitekti@arhitekti-hka.hr 

 

 

IZVJEŠĆE PREDSJEDNIKA  
 

 O RADU 
 

HRVATSKE KOMORE ARHITEKATA 
 

za razdoblje od prosinac 2009. god. – 23.studenog 2010. god. 

 
 
Hrvatska komora arhitekata poslovala je tijekom 2010. godine sukladno Planu rada za 2010. 
godinu i Planu prihoda i troškova za 2010. god., koji su usvojeni na 03. izvanrednoj sjednici 
Skupštine HKA, održanoj 16. prosinca 2009. godine, rezultatima Reorganizacije poslovnog 
sustava Hrvatske komore arhitekata, te inicijativama Upravnog odbora vezanim uz odredbe 
usvojenog strateškog okvira razvoja Hrvatske komore arhitekata. 
 
 

  
                   
               AKTIVNOST 

 

 
       
       IZVRŠITELJ 

 
    
     RAZDOBLJE 

  
                                          IZVRŠENJE / KOMENTAR 

 

 
 
1 

 
 

Redovne aktivnosti HKA 

 
Skupština 

Upravni odbor 
Tajništvo 

posebna zaduženja 

   

 
 

prosinac / studeni 

  

                        03. IZVANREDNA SJEDNICA SKUPŠTINE HKA 
 
Održana 16. prosinca 2009. god. Na 03. sjednici je bio prisutan 41 član Skupštine. 
 
Odluke s 03. izvanredne sjednice Skupštine HKA: 
 
- Plan rada HKA za 2010. god., 
- Plan prihoda i troškova za 2010. god., 
- Godišnji okvirni plan održavanja sjednica Skupštine u 2010. god., 
- Poslovnik o radu Upravnog odbora HKA,  
- Pravilnik o radu Tajništva HKA,  
- Odluka o naknadi za rad predsjednika HKA,  
- Odluka o ovlaštenju Upravnog odbora HKA za osnivanje odbora, povjerenstava i radnih  skupina.  

 

mailto:arhitekti@hkaig.hr
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                       04. IZVANREDNA SJEDNICA SKUPŠTINE HKA 
 
Održana 12. svibnja 2010. god. Na 04. sjednici je bilo prisutno 38 članova Skupštine. 
 
Odluke s 04. izvanredne sjednice Skupštine HKA: 
 
- Izvješće o izvršenju plana prihoda i troškova za 2009. god.  
- Odluka o suradnji Hrvatske komore arhitekata s drugim komorama u graditeljstvu u provedbi pitanja  od 
  zajedničkog interesa, 
- Izmjene i dopune Statuta HKA, 
- Pročišćeni tekst Statuta HKA, 
- Pravilnik o radu Stegovnih tijela HKA, 
- Kodeks strukovne etike ovlaštenih arhitekata, 
- Pravilnik o naknadama za rad u tijelima i radnim tijelima HKA, 
- Odluka o obilježavanju dana HKA. 
 
 

                                          UPRAVNI ODBOR 
 
(predsjednik T.Ćurković, članovi: R. Bunjevac, Z. Brakus, B. Fiolić, Z. Hanžek, T. Kukin, A. Milas, N. Mlinar, 
M. Pavlinić) 
 
Upravni odbor je u izvještajnom razdoblju od 12 mjeseci održao 11 + 2 sjednice: 
 

- 05. sjednica  22. 12. 2009. godine 
 ײ  .2010 .02 .03  ײ .06 -
 ײ  .2010 .03 .03  ײ .07 -
  ײ  .2010 .03 .31   ײ .08 -
 ײ  .2010 .05 .05   ײ .09 -
  ײ  .2010 .05 .28  ײ .10 -
  ײ  .2010 .06 .18  ײ .11 -
  ײ  .2010 .07 .22  ײ .12 -
  ײ  .2010 .09 .16  ײ .13 -
  ײ .2010 .10 .21  ײ .14 -
  ײ .2010 .11 .17  ײ .15 -

 
te dvije dopisne sjednice:  
 ײ          .2009 .11 .18                                                 -       
 ײ         .2010 .09 .01                                                  -       

 
Upravni odbor održao je 3 otvorene sjednice s članovima područnih odbora HKA-a: 
 
Sjednica PO Osijek, održana 28.05.2010. god. 
Sjednica PO Rijeka, održana 18.06.2010. god. 
Sjednica PO Zadar, održana 16.09.2010. god., 
na kojima su članovi Upravnog odbora odgovarali na pitanja članova PO-a, te evidentirali problematiku za 
koju članstvo očekuje angažiranje Komore na njenom rješavanju. Dominantno primjedbe članova odnosile 
su se na: 

- pronalaženje načina da se poboljša suradnja Komora – članstvo, 
- neujednačenu primjenu Zakona o arhitektonskim i inženjerskim poslovima i djelatnostima u 

prostornom uređenju i gradnji („Narodne novine“ 152/08), dio njegovih nelogičnih odredbi, 
- neujednačenost djelovanja povjerenstava za arhitektonsku uspješnost, strukovnu neprimjerenost 

sastava tih povjerenstava u nekim PO-ima, nelogičnosti Uredbe za vodni doprinos i pripadajućeg 
Pravilnika i nedostatak uvjeta za naplatu novih zadaća arhitektonske struke, koje iz njih proizlaze, 

- potrebi donošenja Pravilnika o sadržaju projekata za zgrade,  
- potrebi donošenja jedinstvenih standarda za jedinstven način iskazivanja i obračuna površina za 

zgrade, te potrebu usuglašavanja važećih akata koji uređuju ovo područje, 
- prijedlozi za intenziviranje rada s resornim državnim institucijama, čak i na način da Komora daje 

gotove prijedloge zakonskih akata, koji su od značenja za rad struke, 
- nelogičnosti javne nabave arhitektonskih usluga koje ne vode računa o kvalteti izgrađenog okoliša, 

kulturi građenja i javnom interesu društva, 
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- postojanje ponuda s neuobičajeno niskom cijenom u javnoj nabavi, 
- postojanje ponuda u javnoj nabavi, za arhitektonske usluge izrađenih od osoba koje za njih nisu 

ovlaštene, 
- postojanje prakse povrede autorskih prava u postupku preuzimanja arhitektonskih poslova, 
- primjedbe na način prikupljanja i evidentiranja bodova u Programu stalnog stručnog usavršavanja, 
- druge specifičnosti u radu PO-a. 

 
Upravni odbor je razmatrao prikupljene primjedbe, te djelovao po njima u okviru tema: 
 

- reorganizacija poslovnog sustava HKA i definiranje smjernica njezinog strateškog razvoja, koje će, 
između ostalog ustanoviti načine poboljšane suradnje s članstvom, 

- Anketa Hrvatske komore arhitekata o radu Komore i prijedlozima članstva za unaprijeđenje rada 
struke i rada Komore, 

- ankete Vijeća europskih arhitekata i analiza europske prakse radi implementiranja pozitivnih 
primjera, 

- donošenje novih akata HKA-a,  
- izrada novih interaktivnih stranica HKA-a radi pojednostavljenja poslovanja s članstvom, 

transparentnosti poslovanja i dobre povezanoisti Komore i njezinih tijela, 
- definiranje smjernica za donošenje arhitektonskih politika Republike Hrvatske, 
- izrada strategije postupanja u nabavi arhitektonskih usluga, 
- izrada prijedloga za Izmjenu i dopunu Zakona o javnoj nabavi, 
- osnivanje radne grupe za izradu prijedloga Izmjene i dopune Pravilnika i Uredbi, a odnose se na 

nove arhitektonske zadaće ovlaštenih arhitekata koje proizlaze iz akata za vodni doprinos, 
- inicijativa za nastavak rada u MZOPUG-u na Pravilniku o sadržaju projekata za zgrade, 
- podizanjem stegovnih prijava za prekršitelje Kodeksa strukovne etike ovlaštenih arhitekata, 
- poziv članstvu za podnošenje stegovnih prijava  
- na drugi način, kroz osnivanje pojedinačnih povjerenstava i radnih grupa sa zaduženjima iz gore 

naznačenih tema, od kojih je dio zbog složenosti postupaka u fazi izrade.  
 

 
1a 

 
Rad odbora, povjerenstava i 

radnih grupa 

 

 
Redovan rad i 

posebna zaduženja 

 
prosinac / studeni  

  
OSNIVANJE POVJERENSTAVA I RADNIH GRUPA 
 
Povjerenstvo za izmjene i dopune Pravilnika o cijenama usluga  
osnovano 11.11.2009. god., na nivou strukovnih komora sljednica HKAIG-a, uz konzultacije s resornim 
Ministarstvom, radi na stvaranju uvjeta za Izmjene i dopune Pravilnika. Predstavnici HKA u Povjerenstvu su: 
Z.Hanžek, A.Barac. 

 
Povjerenstvo za izradu Kodeksa strukovne etike  
osnovano 11.11.2009. god., na nivou strukovnih komora sljednica HKAIG-a, koordiniralo je izradu 
pojedinačnih kodeksa novih komora.  Predstavnici HKA u Povjerenstvu su: Rajka Bunjevac i Vinko Penezić.  
 
Povjerenstvo za izradu Kodeksa strukovne etike HKA 
osnovano 22.12.2009. god., a u njegov sastav su ušli: Rajka Bunjevac i  Vinko Penezić. Povjerenstvo je 
izradilo prijedlog teksta Kodeksa, te na njega dobilo suglasnost svih komora, pa je HKA 28.07.2010. god. 
objavila Kodeks strukovne etike ovlaštenih arhitekata u Narodnim novinama broj 93/10.  
 
Povjerenstvo za izradu izmjena/dopuna Pravilnika o arhitektonskim i urbanističkim natječajima 
osnovano 22.12.2009. god., a u njegov sastav su ušli: Zoran Brakus, Dalibor Jurković, Luka Kincl i Zvonimir 
Prlić. Izrada akta je u tijeku. 

 
Povjerenstvo za izradu Pravilnika o vježbenicima 
osnovano 22.12.2009. god., a u njegov sastav su ušli: Dražen Juračić, Vesna Koščak Miočić Stošić  i 
Miroslav Pavlinić. Prijedlog teksta Pravilnika usvojen je na 15. sjednici Upravnog odbora održanoj 
17.11.2010. god., te upućen na 05. redovnu sjednicu Skupštine HKA na usvajanje. 

 
Povjerenstvo za izradu Pravilnika o stalnom stručnom usavršavanju 
osnovano 22.12.2009. god., a u njegov sastav su ušli: Boris Fiolić, Duška Jelić, Tomislav Ćurković, Vinko 
Penezić i Tomislav Kukin. Izrada akta je u tijeku. 
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Povjerenstvo za izradu Pravilnika o radu Nadzornog odbora 
osnovano 22.12.2009. god., a u njegov sastav su ušli: Srećko Merle, Tea Horvat i Zdravko Mahmet. 
Prijedlog teksta Pravilnika usvojen je na 12. sjednici Upravnog odbora održanoj 22.07.2010. god., te upućen 
na 05. redovnu sjednicu Skupštine HKA na usvajanje. 
 
Povjerenstvo za izradu Pravilnika o radu područnih odbora 
osnovano 22.12.2009. god., a u njegov sastav su ušli: Zoran Brakus i Saša Bui. Izrada akta je u tijeku. 

 
Povjerenstvo za izradu Pravilnika o naknadama i nagradama u sastavu 
osnovano 22.12.2009. god., a u njegov sastav su ušli: Tomislav Ćurković, Boris Fiolić i Vlatka Vidović. 
Povjerenstvo je donijelo prijedlog teksta Pravilnika, koji je usvojen na 04. izvanrednoj sjednici Skupštine 
HKA, održanoj 12. svibnja 2010. god. 

 
Povjerenstvo za izradu Pravilnika za osiguranje pristupačnosti u arhitekturi 
osnovano 22.12.2009. god., a u njegov sastav su ušli: Ljubomir Miščević, Dunja Mirtl, 
Boris Koružnjak i Tonko Zaninović. U suradnji s Ministarstvom zaštite okoliša prostornog uređenja i 
graditeljstva radi na donošenju Izmjena i dopuna Pravilnika. 

 
Povjerenstvo za Izmjene i dopune Statuta Hrvatske komore arhitekata  
osnovano 03.02.2010. god., a u njegov sastav su ušli: Zlatko Hanžek, Nives Mlinar, Tomislav Ćurković i 
Dušanka Šimunović. Povjerenstvo je donijelo prijedlog teksta Odluke o Izmjenama i dopunama Statuta 
HKA, koji je usvojen na 04. izvanrednoj sjednici Skupštine HKA, održanoj 12. svibnja 2010. god.  
Na Odluku je 10.11.2010. god. dobivena suglasnost Ministarstva zaštite okoliša prostornog uređenja i 
graditeljstva, te je 19.11.2010. god. objavljena u Narodnim novinama broj 129/10. 

  
Povjerenstvo HKA za suradnju s povjerenicima Savjeta prostornog uređenja Republike Hrvatske 
osnovano 03.02.2010. god., a u njegov sastav su ušli: Vesna Kresnik Vojnović, Tihomir Jukić, Tea Horvat. 
Povjerenstvo je konstituirano kao tijelo trajnog karaktera, a djelovat će po potrebi. 

 
Radna grupa za Izmjene i dopune Zakona o javnoj nabavi 
osnovano 03.02.2010. god., a u njegov sastav su ušli: Bašić, D. Lovas, N.Mlinar, te jedan član iz Odbora za 
natječaje i nadmetanja, kojoj će se, po potrebi, pridruživati T. Ćurković i Z. Hanžek, kao savjetnici. Tea 
Horvat pridružena je Povjerenstvu tijekom rada. 
Radna grupa pripremila je, sukladno usvojenim inicijativama iz projekta Reorganizacije poslovnog sustava 
HKA-a, studiju za pristup rješavanju pitanju nabave arhitektonskih usluga, kao dijela sustavnog rada 
Komore na Pravilniku o natječajima s područja arhitekture i urbanizma, unaprjeđenju Zakona o javnoj 
nabavi i osiguravanju kvalitete izgrađenog prostora, koja bi se trebala implementirati kroz buduću 
arhitektonsku politiku, koju je 16.09.2010. god. usvojio Upravni odbor. 
Prijedlog Izmjena i dopuna Zakona o javnoj nabavi upućen je Ministarstvu gospodarstva, poduzetništva i 
rada 21.10.2010. god. 

 
Povjerenstvo za odabir novog djelatnika Tajništva 
osnovano 31.03.2010. god., a u njegov sastav su ušli: T.Ćurković, R.Bunjevac i D.Šimunović. 
Povjerenstvo je provelo javni natejčaj, te predložilo zapošljavanje Tonkice Špančić, na mjesto 
administrativnog referenta, sukladno rezultatima Reorganizacije poslovnog sustava HKA, što je 05.05.2010. 
god. i realizirano. 
 
Povjerenstvo za izbor glavnog tajnika HKA 
osnovano 15.07.2010. god., a u njegov sastav su ušli: Tomislav Ćurković, Rajka Bunjevac i Boris Fiolić. 
Povjerenstvo je provelo 2 kruga javnog natejčaja, te predložilo zapošljavanje Jasne Tucak, dipl.iur. na 
mjesto glavne tajnice, sukladno rezultatima Reorganizacije poslovnog sustava HKA, što je Upravni odbor 
potvrdio Odlukom od 17.11.2010. god., s početkom mandata 01.12.2010. god. 
 
Povjerenstvo Upravnog odbora, za izradu teksta tumačenja članka 62. Stavak (1) i (2) Zakona 
(„Narodne novine“ 152/08) 
osnovano 22.07.2010. god., a u njegov sastav su ušli: Nives Mlinar, Zlatko Hanžek i Miroslav Pavlinić. Iz 
tumačenja koje usvoji Upravni odbor bili bi razvidni daljnji smjerovi djelovanja HKA-a u pogledu ovog 
pitanja. Izrada tumačenja je u tijeku. 
 
Povjerenstvo HKA za Pravilnik o sadržaju projekata za zgrade 
osnovano 21.10.2010. god., a u njegov sastav su ušli: Darko Manestar, Ante Milas i Nives Mlinar, sa 
zadatkom usuglašavanja postojećeg prijedloga Pravilnika sa zahtjevima Ministarstva zaštite okoliša 
prostornog uređenja i graditeljstva. Postupak usuglašavanja je u tijeku. 
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Povjerenstvo HKA za izmjene i dopune Pravilnika o radu Tajništva HKA 
osnovano 21.10.2010. god., a u njegov sastav su ušli: Rajka Bunjevac, Tomislav Ćurković, Gordan Kolak, 
Nives Mlinar, Dušanka Šimunović i Jasna Tucak. Izmjene i dopune Pravilnika o radu Tajništva HKA su u 
tijeku. 

 

NOVI ODBORI HKA 
 
Odbor za energetski učinkovitu i održivu arhitekturu,  
osnovan 22.12.2009. god., a u njegov sastav su ušli: Ljubomir Miščević, predsjednik, i članovi: Jasenka 
Bertol Vrček, Mateo Biluš, Toni Borković, Zoran Veršić, Robert Vukić i Željko Sušić. 
Održano je 6 sjednica Odbora:   
 
       1.    22.12.2009. god., konstituirajuća sjednica, 
       2.    21.01.2010. god. 
       3.    04.02.2010. god.   
       4.   15.02.2010. god. 
       5.    01.03.2010. god. 
       6.    15.03.2010. god.  
 
U organizaciji predsjednika održani su 02. Dani pasivne kuće u sklopu Programa stalnog stručnog 
usavršavanja HKA-a. Predstavnici Odbora sudjelovali su u “Warming-up party of the Open Regional Fund 
on Energy” 18.01.2010. god., te 20.10.2010. god. sudjelovali u obilježavanju 20. godišnjice postojanja 
organizacije KNX Association, svjetskog otvorenog standarda za upravljanje stambenim i poslovnim 
objektima – inteligentna kuća. 
 

Odbor za pristupačnost u arhitekturi,  
osnovan 22.12.2009. god., a u njegov sastav su ušli: Ljubomir Miščević, predsjednik, i članovi: Boris   
Koružnjak, Dunja Mirtl i Tonko Zaninović. 
Održane su 3 sjednice Odbora: 
   

1. 15.01.2010. god. 
2. 15.02.2010. god. 
3. 15.03.2010. god. 

 

Odbor arhitektura i djeca 
predsjednica Mia Roth Čerina, i članovi: Luka Korleat, Gordana Koščec, Sanja Filep. 
Održana je 1  sjednica Odbora.   
 
        1.   13.07.2010. god. 
 
U sklopu AD programa pokrenut je UIA Architecture & Children Golden Cubes nagrada (AC GC) u koji je 
HKA prijavio svoje sudjelovanje 22.09.2010. god. 
Cilj projekta je razvijanje osviještenosti mladih o arhitekturi, gradu i održivom razvoju, kako bi kao odrasli 
uzeli učešća u političkim, gospodarskim i socijalnim strategijama, te na taj način utjecali na razvoj svojih 
gradova i izgrađenog okoliša. AC GC nagradama za škole, institucije, tiskane i vizualne medije, odat će se 
počast osobama i organizacijama koje djeci i mladeži, od vrtićkog uzrasta do osamnaeste godine, pomažu 
da razumiju arhitekturu, arhitektonski dizajn i proces kreiranja okoline.  
Nacionalna organizacija članica UIA-e, nominira projekt na nacionalnoj razini, a u II fazi UIA AC GC, 
evaluira nominirane projekte i za svaku kategoriju za koju se dodjeljuje nagrada odabire po jedan projekt.   
HKA je u suradnji s Društvom arhitekata Zagreba (DAZ)  i Udrugom  za promicanje vizualne kulture OPA-
om 19.-21.3. održala trodnevnu akciju 'Da ti nacrtam?!', s ciljem podizanja svijesti javnosti o važnosti 
edukacije vizualne kulture, te apelom radi povećanja satnice likovne kulture Ministarstvu znanosti, 
obrazovanja i športa. U sklopu akcije održane u DAZ-u, osim radionica za djecu održana je i javna tribina, te  
radionice:      19.03.2010. god. 
                      21.03.2010. god., koje su dokumentirane fotografijama i filmom, te predstavljene u emisiji 
„Znanstvena petica“, prvom redizajniranom broju časopisa „Čovjek i Prostor“, dnevnom tisku, te na brojnim 
web-portalima. 
Odbor je sudjelovao na 10. međunarodnom multimedijalnom Festivalu „Vizura aperta“ u Momjanu. U 8 dana 
trajanja Festivala organizirane su različite dječje radionice, od kojih je jednu vodila predsjednica Odbora. 
Festival je popraćen člancima u tisku (Vjesnik, Glas Istre, Novi list...) i na web-portalima. 
U Berlinu je 09.-11.09.2010. god., održan redovni sastanak članica programa AD. Tijekom središnje večeri 
prikazan je rad triju zemalja članica: Hrvatska (projekti: „Visura aperta“-Momjan 2010. i 'Da ti nacrtam'-
Zagreb 2010.), Costa Rica i Njemačka.  

 

http://www.knx.org/hr/knx-association/introduction/
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Odbor za cjeloživotno obrazovanje,  
osnovan 18.06.2010. god. a u njegov sastav su ušli: Tomislav Ćurković, Rajka Bunjevac, Željka Jurković, 
docent dr. sc. Dražen Juračić, Davor Mance i dr.sc. Nana Palinić, ovl.arh. 
Odbor je održao 3 sjednice:  
 
       1.     04.02.2010. god. 
       2.     16.02.2010. god. 
       3.     24.03.2010. god. 
 
Sastav Odbora uključuje dobre poznavatelje pitanja cjeloživotnog obrazovanja, što je široka tema od bitnog 
interesa za struku i kvalitetu djelovanja budućih ovlaštenih arhitekata. Želja Komore je da u suradnji s 
Arhitektosnkim fakultetom i drugim institucijama, kao što su MZOPUG, MZOŠ i sl., uredi oblike cjeloživotnog 
obrazovanja od fakulteta, studentske prakse, vježbeničkog staža, do stručnog ispita, ali i oblike edukacije u 
predškolskoj i školskoj dobi i stalnom stručnom usavršavanju ovlaštenih arhitekata. 

 

POSTOJEĆI ODBORI HKA 
 
Odbor za upis, 
predsjednik T. Ćurković, i članovi: Z. Boševski, Ž. Jurković, V. Kasun, I. Rožić, te V. Koščak Miočić-Stošić 
kao članica koja sudjeluje u radu OU-a za kandidate krajobrazne arhitekte.  
Odbor je održao 10 + 2 sjednice:  
 
        1.   14. 01. 2010. god.                                                        6.   01. 06. 2010. god.  
       ײ   .2010 .06 .15   .7                                                           ײ   .2010 .01 .26   .2        
        3.   03. 03. 2010. ײ                                                                    ײ   .2010 .07 .01   .8
        ײ   .2010 .09 .22   .9                                                           ײ    2010 .04 .15   .4        
  ,     ײ   .2010 .10 .21   .10                                                         ײ    .2010 .05 .19   .5        
 
te dvije dopisne sjednice: 
 
        1.   29. 01. 2010.  god., 
 .   ײ     .2010 .07 .12   .2        

 

Nadzorni odbor, 
predsjednik S. Merle, i članovi: T. Horvat, Z. Mahmet. 
Održao je 3 sjednice:  
 
       1.   08. 04. 2010. god. 
       2.   26. 04. 2010. god. 
       3.   12. 07. 2010. god. 

 

Stegovno tužiteljstvo, 
stegovna tužiteljica J. Leinert, zamjenici stegovne tužiteljice: S. Capelletti, I. Ljubić, M. Milas, I. Pedišić. 
Održano je 7 sjednica Stegovnog tužiteljstva: 
 
        1.   18. 12. 2009. god.,                                                      5.   18. 06. 2010. god.,  
        2.   26. 02. 2010. god.,                                                      6.   25. 10. 2010. god., 
        3.   12. 03. 2010. god.,                                                      7.   08. 11. 2010. god.  
        4.   23. 04. 2010. god., 
 
- obrađene su ukupno 24 nove stegovne prijave; 
- 6 prijava je odbačeno; 
- 1 postupak je u zastari; 
- 3 podignute optužnice; 
- 14 predmeta je u tijeku; 
- 1 nova prijava je zaprimljena. 
 

Stegovni sud, 
predsjednik M. Šimunović, i suci Stegovnog suda: M. Kirin, T. Maras, V. Peračić, D. Stresec. 
Održano je 10 sjednica Stegovnog suda: 
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       1.   28. 12. 2009. – 2 rasprave                                         6.   07. 06. 2010. – 3 rasprave 
       2.   15. 02. 2010. – 3 rasprave                                         7.   05. 07. 2010. – 2 rasprave 
       3.   22. 02. 2010. -  3 rasprave                                         8.   20. 09. 2010. – 3 rasprave 
       4.   01. 03. 2010. -  5 rasprava                                         9.   27. 09. 2010. – 3 rasprave 
       5.   31. 05. 2010. -  4 rasprave                                       10.   18. 10. 2010. – 3 rasprave 
 
- dodijeljeno u rad 12 predmeta; 
- održana je 31 rasprava; 
- 13 postupaka je dovršeno, od čega je 1 postupak obustavljen zbog povlačenja prijave;  
-  doneseno je 6 osuđujućih presuda (3 novčane kazne; 2 ukora i 1 zabrana rada 6 mjeseci); 
- doneseno je 6 oslobađajućih presuda;  
- 5 postupaka je u tijeku; 
- 1 predmet još nije dodijeljen u rad. 

 
Viši stegovni sud, 
predsjednik D. Jurković, suci Višeg stegovnog suda: Ž. Andraši, R. Plejić, B. Martinović, M. Vetma. 
Održana je 1 sjednica Višeg stegovnog suda: 
     1.    23.04.2010. god. 
 
Razmatrana su 3 predmeta: 
            - 2 priziva su usvojena, od čega je u jednom predmetu optužba odbačena  zbog zastare postupka, 
            - u drugom predmetu je donesena odluka o isplati naknade za troškove obrane po  branitelju,  
            - u trećem predmetu priziv je odbačen, kao neosnovan. 
 
U rad su dodijeljena 3 priziva. 
 

Odbor za cjenik usluga, 
predsjednik Z. Hanžek, i članovi: A. Barac, R. Duić, N. Kocijan, N. Kondža, D. Manestar,  
E. Šverko. 
 
Rad odbora bio je vezan na odluke Povjerenstva za cjenik usluga koordinacije novih komora, pa je i 
koncept predloženih promjena bio podređen ideji novog zajedničkog Pravilnika o cijenama usluga (PCU)  
svih struka na način da se postojeći PCU korigira uz nužne, minimalne zahvate u tekstu, te značajnije 
promjene u dijelu koji se odnosi na prostorno uređenje, što je uvjetovano izmjenama zakona. 
U svibnju 2010. god. iz zaključaka Povjerenstva koordinacije postalo je jasno da postoje nepremostive 
razlike u mišljenjima, koje su uzrokovale izmjenu koncepta zajedničkog PCU-a i prelazak na model prema 
kojem će svaka komora izraditi svoj PCU. 
Prema odluci Odbora formirana je posebna radna grupa za izradu dijela koji se odnosi na prostorno 
uređenje: Darko Martinec, voditelj, Vladimir Petrović, Nenad Kocijan i Zlatko Hanžek, koja se tijekom rada 
konzultirala i usaglašavala sa širim krugom urbanista. 
Odbor se sastao ponovo 16.11.2010. god., te razmatrao grubi nacrt novog PCU-a, koji se odnosi isključivo 
na strukovne zadaće ovlaštenih arhitekata. Nacrt je obuhvatio i promjene usluga nadzora, te kompletno novi 
dio usluga iz domene prostornog uređenja. Također je preuzet dio cjenika za vodovod i kanalizaciju iz dijela 
starog PCU-a za građevinske projekte, budući da sukladno zakonu to mogu izrađivati i ovlašteni arhitekti. 
Dogovoreni su sljedeći koraci: 

- do kraja godine izradit će se korekcije u dijelu obračunskih jedinica za prostorne planove prema 
iskustvima  iz dosadašnje primjene ,  

- doradit će se dio za tehničko savjetovanje te će se  
- predložit će se nove tablice za izračun cijena.  

Nakon toga će Odbor predložiti daljnje postupanje po pitanju usuglašavanja ovog prijedloga među 
članstvom. Cilj je donijeti novi PCU na Skupštini u svibnju 2011. god., čemu prethodi dobivanje suglasnosti 
na prijedlog akta komora u graditeljstvu, kao i suglasnost resornog Ministarstva. 

 
Odbor za financije, 
(predsjednik T. Ćurković, članovi: B. Fiolić, V. Vidović, Dragana Milenković, Andreja Ilijanić) 
Odbor je održao 9 sjednica: 
 
1.   08. 01. 2010. god. 
2.   14. 06. 2010. god. 
3.   13. 07. 2010. god. 
4    05. 08. 2010. god. 
5.   08. 09. 2010. god. 
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6.   19. 09. 2010. god. 
7.   04. 10. 2010. god. 
8.   06. 10. 2010. god. 
9.   13. 10. 2010. god. 
 
Odbor sustavno radi na unaprijeđenju načina financijskog poslovanja, sukladno zaključcima Odbora i 
odlukama Upravnog odbora, od 25.05.2010. god. Istovremeno, radi na razvoju inicijative za izradu novih 
arhitektonskih iskaznica, koje će članovima donijeti brojne benefite iz domene bankarskih usluga, kao i na 
praćenju financijskog poslovanja Komore, kako bi se efikasno i sukladno usvojenim odlukama pratili 
standardi iz Plana prihoda i rashoda HKA-a, za tekuću poslovnu godinu, uz primjereno ostvarivanje dobiti 
kroz raspolaganje sredstvima Komore. 
 

Odbor za osiguranje, 
predsjednik Boris Fiolić, i članovi T. Ćurković, Z. Hanžek. 
Na temelju usvojenih Općih uvjeta osiguranja (03.02.2010. god.), usuglašenih s Hrvatskim uredom za  
osiguranje (HUO), raspian je javni natječaj za izbor novog osiguravatelja za osiguranje od profesionalne 
odgovornosti članova HKA-a. Aktualnom osiguravatelju najavljen je raskid ugovornog odnosa 03.02.2010. 
god., sukladno uvjetima iz Ugovora. Na prijedlog Povjerenstva i Odlukom Upravnog odbora, od 28.05.2010. 
god., ponuda Croatia osiguranja odabrana je kao najpovoljnija, pa je 01.06.2010. god. potpisan novi Ugovor 
s Croatia osiguranjem, kao najpovoljnijim ponuditeljem. 
Odbor je de facto ispunio svoju osnovnu zadaću, pa se nakon sklapanja Ugovora nije sastajao. 
Na 03. kongresu hrvatskoh arhitekata HKA je organizirala poseban info pult za upoznavanje s kvalitetom i 
uvjetima osiguranja od profesionalne odgovornosti, razlikama u odnosu na dosadašnje, kao i informacijama 
o mogućnostima dodatnog osiguranja, koje je također pripremio ovaj Odbor u suradnji s predstavnicima 
osiguravtelja.   
 

Odbor za stalno stručno usavršavanje,  
predsjednik B. Fiolić, i članovi: T. Ćurković, T. Kukin, D. Jelić, V. Penezić. 
Održano je 6 + 5 sjednica Odbora:  
 

1. 05.02. 2010. god. 
2. 09.03.2010. god. 
3. 07.04.2010. god. 
4. 01.07.2010. god. 
5. 23.09.2010. god. 
6. 11.10.2010. god., 

 
te 5 dopisnih sjednica: 
 

7. 03.09.2010. god. 
8. 07.09.2010. god. 
9. 19.10.2010. god. 

      10.    27.10.2010. god. 
11.   28.10.2010. god. 

 

Odbor za regulativu, 
predsjednica N. Mlinar, i članovi: D. Barešić,  M. Carević, Vesna Kresnik-Vojnović,  M. Lazić, D. Manestar,  
T. Matković,  A. Milas, K. Milković, T. Stantić-Brčić, M. Šabotić, V. Šoić.  
Odbor je održao 2 sjednice: 
  
          1.   21. 12. 2009. god. 
          2.   01. 07. 2010. god. 

 
Tijekom 2010. god., sukladno odlukama i inicijativama Upravnog odbora, Odbor je kroz angažiranje 
njegovih članova u provjerenstvima i radnim grupama Komore,  
 
djelovao u izradi svih akata od značenja za arhitektonsku politiku RH (izmjene akata Komore, izmjene i 
dopune zakona i sl.), na izradi prijedloga teksta smjernica arhitektonske politike, kao i redizajnu web 
stranica HKA-a, u dijelu koji se odnosi na bazu podataka o regulativi vezanoj uz rad arhitektonske struke, 
pa je u tom smislu potrebno vrednovati njegov jednogodišnji rad. 
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Odbor za urbanizam, 
predsjednik S. Bašić, i članovi: J. Ahel, N. Božić, T. Jukić, T. Kukin, D. Lovas, D. Martinec, S. Pegan,  
A. Suljić, L.Škec. 
Odbor je održao 1 + 6 sjednica: 
 
          1.   02.02.3010. god., 
 
te 6 dopisnih sjednica: 
 

2. 11.03.2010. god. 
3. 15.04.2010. god. 
4. 14.05.2010. god. 
5. 23.09.2010. god. 
6. 30.09.2010. god. 

 
Tijekom 2010. god., sukladno odlukama i inicijativama Upravnog odbora, Odbor je angažiranjem njegovih 
članova u provjerenstvima i radnim grupama Komore djelovao u izradi svih akata od značenja za 
arhitektonsku politiku RH, na izradi prijedloga teksta smjernica arhitektonske politike, kao i očitovanju na 
prijedloge aktualnih prostornih planova. 

 

Odbor za natječaje – zajedničko tijelo HKA-a i  UHA-e, 
predsjednik T. Petrinjak, i članovi Z.Hanžek, Z.Mahmet, M.Mikić, Ž.Koški i D.Tušek. 
Odbor je održao 2 sjednice: 
     1.   08.07.2010. god. 
     2.   25.10.2010. god., 
 
te 9 pojedinačnih sastanka: 
 
     1.   26.08.2010. god. 
     2.   30.08.2010. god. 
     3.   31.08.2010. god. 
     4.   09.09.2010. god. 
     5.   22.09.2010. god. 
     6.   27.09.2010. god. 
     7.   28.09.2010. god. 
     8.   19.10.2010. god. 
     9.   03.11.2010. god. 
 
Odlukom Upravnog odbora od. 18.06.2010. god., članovima Odbora, koji dolaze iz HKA-a, produžen je 
mandat, do 15. siječnja 2011. god. 
 
Odobreni su registracijski brojevi natječaja:  
 

1. 90-10-ZG-UA Natječaj za izradu idejnog urbanističko-arhitektonskog rješenja za područje Müllerov 
breg u Zagrebu; 

2. 91-10-ST-UA Natječaj za izradu idejnog urbanističko-arhitektonskog rješenja: Gradskog projekta 
br. 1- GRADSKA LUKA –ZAPADNA OBALA; 

3. 92-10-ZG-UA Natječaj za izradu idejnog rješenja športsko-rekreacijskog centra NUR-BOROVJE u 
Zagrebu; 

4. 93-10-ST-UA Natječaj za izradu urbanističko-arhitektonskog rješenja galerijskog sadržaja na 
lokaciji Ateliera Meštrović u Splitu; 

5. 94-10-ZG-AU Natječaj za izradu idejnog rješenja stambeno- poslovne građevine na k.č.677, 
k.o.Centar- Tkalčićeva 83 u Zagrebu; 

6. 95-10-ZG-AU Natječaj za izradu idejnog arhitektonsko-urbanističkog rješenja poslovne građevine 
na uglu Zagrebačke avenije i Ilirske ulice u Zagrebu; 

7.    96-10-ZG-AU Natječaj za izradu idejnog arhitektonsko-urbanističkog rješenja za „ Zakladni dom  
       učenika i studenata Zaklade Dostojanstvo i nada“ Vukovarska – Držićeva u Zagrebu;                                                      
8.     97-10-ZG-AU Natječaj za arhitektonsko urbanističko rješenje za poslovnu gradnju u kazeti A1 u 
        Heinzelovoj ulici u Zagrebu; 
9.     8-10-ZG-AU Natječaj za izradu idejnog arhitektonsko-urbanističkog rješenja za poslovnu gradnju u 
        kazeti B2 u ulici Zavrtnica u Zagrebu; 
10. 99-10-ST-UA Natječaj za izradu urbanističko-arhitektonskog rješenja poslovni sklop WESTGATE-

SPLIT u Splitu; 
11.  
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12. 100-10-ST-UA Natječaj za izradu urbanističko-arhitektonskog rješenja za stambeno-poslovnu       
građevinu uz križanje ulice Domovinskog rata i Dubrovačke ulice u Splitu (pojedinačni zahvat P-
16); 

13. 101-10-LB-UA Urbanističko-arhitektonski natječaj za idejno rješenje zgrade Doma za starije osobe 
i javnog parka u Labinu; 

14. 102-10-ZG-A Natječaj za izradu idejnog arhitektonskog rješenja studentskog  restorana s pratećim 
sadržajima Agronomskog i Šumarskog fakulteta Sveučilišta u Zagrebu; 

15. 103-10-RI-UA Natječaj za izradu urbanističko- arhitektonskog rješenja stambenog područja 
Rujevica u Rijeci; 

16. 104-10-SE-UA Natječaj za izradu idejnog urbanističko-arhitektonskog rješenja uređenja Trga 
Cilnica, Pavlinskog trga i ulice Potok u Senju;   

17. 105-10-VT-UA Natječaj za izradu idejnog urbanističko-arhitektonskog rješenja dijela centra Grada 
Virovitice, Trg bana Jelačića; 

18. 106-10-ST-UA Natječaj za izradu urbanističko-arhitektonskog rješenja uređenja kupališta i 
ugostiteljske građevine na sjevernoj strani Marjana u Splitu; 

19. 107-10-ZG-UA Natječaj za izradu idejnog urbanističko-arhitektonskog rješenja 
               KAMPUS BORONGAJ U ZAGREBU; 

20. 108-10-PO-UA Natječaj za izradu Idejnog urbanističkog-arhitektonskog rješenja Podcentra grada 
Poreča /Špadići – Veli-Mali Maj. 

 
Djelujući kao društveni i strukovni korektiv u slučajevima neprimjerenog postupanja u provedbi postupaka 
arhitektonsko urbanističkih natječaja ili javne nabave, Komora je svoje članstvo pozivala na nesudjelovanje 
u sljedećim slučajevima: 

1.      Pozvala je članove HKA i regionalna društva arhitekata 10.05.2010. god., da zbog neusklađenosti 
natječaja s Pravilnikom o natječajima s područja arhitekture i urbanizma (NN 112/06), odnosno 
nedodjeljivanja registarskog broja Odbora za natječaje HKA/UHA povodom raspisa javnog natječaja za 
izradu arhitektonsko-urbanističkog rješenja za poslovnu gradnju u kazeti A1 u Heinzelovoj ulici u Zagrebu, 
ne sudjeluje na natječaju.  

2.        Pozvala je članove HKA i regionalna društva arhitekata 10.06.2010. god., da zbog neusklađenosti s 
Pravilnikom o natječajima s područja arhitekture i urbanizma (NN112/06), odnosno nedodjeljivanja 
registarskog broja Odbora za natječaje HKA/UHA povodom raspisa javnog natječaja za izradu 
arhitektonsko-urbanističkog rješenja za poslovnu gradnju u kazeti A1 u Heinzelovoj ulici u Zagrebu, 
objavljenog u javnim glasilima 03. svibnja 2010. god., te izmjena i dopuna istog 04. lipnja 2010. god., i 
raspisivanja javnog natječaja za izradu idejnog arhitektonsko-urbanističkog rješenje za stambeno-poslovnu 
gradnju u kazeti B2 uz ulicu Zavrtnica u Zagrebu, objavljenog u javnim glasilima 14. svibnja 2010. god., i 
njegovih izmjena i dopuna, od 04. lipnja 2010. god., ne sudjeluju u navedenim natječajima. 

3.      Pozvala je članove HKA i regionalna društva arhitekata 10.06.2010. god., da zbog neusklađenosti s 
Pravilnikom o natječajima s područja arhitekture i urbanizma (NN112/06), odnosno nedodjeljivanja 
registarskog broja Odbora za natječaje HKA/UHA povodom raspisa javnog natječaja, od 19.10.2010. god., 
za  izradu idejnog arhitektonskog rješenja inovacijskog središta u Zvjerincu u Biskupiji, ne sudjeluje na 
natječaju.  

4.    Vezano na 31.05.2010. godine objavljen poziv na nadmetanje preko oglasnika javne nabave za izradu 
kompletne predmetne projektne dokumentacije za nadogradnju i rekonstrukciju dijela zgrade , te 
19.07.2010. godine objavljenu Odluku o odabiru ponuditelja, Komora je ravnatelju Klinike za dječje bolesti u 
Klaićevoj uputila dopis, kojim upozorava na neprimjerenost odabranog modela nabave, principom najniže 
cijene, koji ne vodi računa o karakteru zgrade i konzervatorskoj zaštit bloka, kvaliteti arhitektonske 
realizacije i zahvatu koji će uništiti vrijedan primjer moderne arhitekture Grada Zagreba.  
U tom smislu je 28. srpnja  2010. god. HKA uputio dopis ravnatelju Klinike s upozorenjem da ovakav način 
javne nabave suprotan odredbama  čl. 28. st. 2. Zakona o javnoj nabavi (NN  110/07), te da će rezultirati 
neodgovarajućom kvalitetom  sagrađenog prostora u urbanističkom i korisničkom smislu. 
Jednako tako, Komora je 31.08.2010. god., te dopunama u još dva navrata, dopisom Državnoj komisiji za 
kontrolu postupaka javne nabave (DKKPJN), zatražila zaštitu javnog interesa i poništenje provedene javne 
nabave.   
 
DKKPJN je odbio djelovati po službenoj dužnosti, odnosno tretirao je Komoru kao „žalitelja“, sa svim 
materijalnim obvezama, koje proizlaze iz Zakona o javnoj nabavi, a ne kao instituciju koja upozorava na 
nepravilnosti i poziva na zaštitu javnog interesa.  
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5.   Na prijedlog Područnog odbora Dubrovnik, koji je prikupio potrebne materijale i mišljenja u svezi 
prijedloga UPU-a „Športsko-rekreacijskog centara s golf igralištem i turističkim naseljem Bosanka sjever i 
Bosanka jug“, na Srđu u Dubrovniku, Komora je podržala stajalište iznijeto u njihovom obraćanju nadležnim 
institucijama, u kojem su iznijeti brojni prigovori na način izrade UPU-a, koji nije udovoljio bitnim 
pretpostavkama koje je potrebno ispuniti prilikom izrade ove vrste planova.  

 
Odbor za natječaje i nadmetanja, 
predsjednik Z. Brakus, i članovi: D. Jurković, L. Kincl, Z. Prlić. 
Održao je 3 sjednice Odbora: 
  

1. 02. 02. 2010. god. 
2. 25. 05. 2010. god. 
3. 13. 09. 2010. god. 

 

Odbor za odnose s javnošću i članstvom, 
predsjednica R. Bunjevac, i članovi: G. Domić, S. Vondra, Z. Fain, te pridruženi članovi Tajništva 
D.Šimunović i G. Kosović. 
Održao je 7 sjednica Odbora:  
 

1.   12. 02. 2010. god. 
2.   31. 03. 2010. god. 
3.   07. 05. 2010. god. 
4.   14. 05. 2010. god. 
5.   31. 08. 2010. god. 
6.   04. 10. 2010. god. 
7.   03. 11. 2010. god. 

 
U tijeku je završna faza redizajna web stranica HKA-a, te izrada novih elektroničkih baza:  
- baza proizvoda 
- integralna baza članstva 

Nove web stranice HKA očekuju se početkom 2011. god., dok je za postizanje zacrtane pune 
funkcionalnosti trebati još neko vrijeme, jer je, kao na primjer za Bazu proizvoda, potrebno s 
vanjskim partnerima regulirati ugovorni odnos. 
 

Odbor za međunarodnu suradnju, 
predsjednik A. L. Pleština, i članovi: T.Ćurković, B. Baletić, R. Bunjevac, V. Petrović, te pridruženi član 
Tajništva D.Šimuniović. 
Održane su 3 sjednice Odbora: 
 

1. 01. 06. 2010. god. 
2. 14. 09. 2010. god. 
3. 22. 11. 2010. god. 

 
Odbor je pratio rad ACE-a, EFAP-a, UIA, te organizirao ili participirao u radu radnih grupa ACE-a:  
- WG Education, organisatin CCA, 18.–19.06.2010. god. u Dubrovniku, 
- WG TA3 (Architecture and Society), organisatin UAB CAB, u prigodi 45. god. UAB-a (Environment and   
  Sustainable Architecture, Urban Issues, Housing and Research), 25.-26.10. 2010. god., u Sofiji. 
 

Odbor krajobraznih arhitekata, 
predsjednica Vesna Koščak Miočić Stošić, i članovi: B. Aničić, D. Kraljić, R. Manojlović, M. Marić, T. Sršen)  
Održane su 3 sjednice Odbora.   
        1.   15.07.2010. god. 
        2.   20.09.2010. god. 
        3.   19.11.2010. god. 
  
OKA aktivno sudjeluje u izradi većine akata HKA-a, kao i pripremi postupaka za izmjenu i dopunu zakona, 
odnosno u donošenju novih zakonskih akata. 
 

Odbor za obrazovanje, 
predsjednik M. Pavlinić, i članovi: Bojan Baletić, K. Careva, L. Korlaet. 
Održana je 1  sjednica Odbora.   
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1.   14.01.2010. god. 
 

 
 
1b 

 
Redovni rad Tajništva  
na evidencijama i drugim poslovima s 
članstvom  
 

 

         
Tajništvo  

 

 
prosinac / studeni 

  
U izvještajnom razdoblju su: 
 
- upisana 130 člana; 
- odbijeno 15 kandidata; 
- ured ovlaštenog/e arhitekta/ice otvorilo 23 članova; 
- ured ovlaštenog/e arhitekta/ice zatvorilo 22 članova; 
- otvoren zajednički projektantski ured: 0; 
- zatvorena zajednička projektantska ureda: 0; 
- u status mirovanja uvedeno 51 član; 
- u status prekida poslovanja uvedeno 27 članova; 
- ispisano 13 članova; 
- umrlo 2 člana; 
 
Za Tajništvo su nabavljena: 
 

- 1 računalo s pratećom opremom i programima, za glavnu tajnicu Tajništva HKA 
- 1 prijenosno računalo s pratećom opremom i programima, za administrativnu referenticu 
- 1 uređaj za uvezivanje dokumenata 

       -       uredski namještaj za sobu glavne tajnice: uredski stol i ladičar 
- 1 fiksni telefon 
- 7 mobilnih telefona, po povlaštenim cijenama iz pretplatničkih ugovora 
- adaptiran je ulazni prostor za 1 radno mjesto – administrativnog refenta 
- u tijeku je nabava servera za potrebe HKA 
- u tijeku je nabava vlastitog sustava – telefonska centrala  
- iznajmljen je skladišni prostor za čuvanje arhivskih dokumenata HKA-a, s obvezom čuvanja 5/10 

godina, u prizemlju poslovnog tornja Chromos. 
 

Zaposlenici Tajništva, sukladno usvojenim standardima Reorganizacije poslovnog susttava HKA-a: 
 
U radnom odnosu na neodređeno vrijeme: 
- glavna tajnica; 
- stručna tajnica; 
- stručna suradnica za SSU; 
- stručna suradnica za članstvo; 
- stručna referentica. 
 
U radnom odnosu na određeno vrijeme: 
- administrativna referentica. 
 
Sukladno usvojenim standardima Reorganizacije, te Odluci Upravnog odbora, od 21.10.2010. god., nije 
produžen Ugovor o radu na određeno vrijeme za stručnu referenticu na poslovima SSU-a, koja je radila kao 
zamjena za djelatnicu na porodiljnom dopustu. 
 
Uvedeno je novo radno vrijeme Tajništva, Odlukom Upravnog odbora, od 05.05.2010. god., prema kojem 
se rad petkom produžava, do 16:00 sati. Ponedjeljkom od 16:00 do 17:30 sati, kao i petkom od 14:30 do 
16:00 sati, organizira se dežurstvo koje omogućava redovno poslovanje za stranke, koje koriste taj termin.  
 
Novo radno vrijeme Tajništva:  
ponedjeljkom:     od 08:00 do 17:30 sati 
utorkom, srijedom, četvrtkom i petkom: od 08:00 do 16:00 sati 
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Radno vrijeme za stranke promijenilo se i glasi: 
ponedjeljkom:     od 10:00 do 17:30 sati 
utorkom, srijedom i četvrtkom:  od 10:00 do 14:00 sati 
petkom:     od 10:00 do 16:00 sati 
 
Radno vrijeme djelatnika Tajništva i nadalje je ostalo klizno:   
                                                                       od 08:00 do 09:00 sati, odnosno od 16:00 do 17:00 sati,  
                                                                       s tim da se ne odnosi na osobe s obvezom dežurstva. 

 

 
 
1c 

 
 
Područni odbori, praćenje aktivnosti 
 

 
Upravni odbor, 
predsjednici 
područnih odbora 
  

 

 
prosinac / studeni 

  

PO Dubrovnik, 
predsjednica Ivanka Jemo i članovi Vijeća: Romano Duic, Matko Vetma, Nađa Nađ, Kate Lazić Miloslavić i 
Sanja Krželj. 
Održane su 1 + 4 sjednice Vijeća PO-a: 

1. 21.09.2010. god., 
 

te 4 sjednice s predstavnicima Izvršnog odbora Društva arhitekata Dubrovnik, Gradonačelnikom i njegovim 
suradnicima, vezano uz javnu raspravu na prijedlog UPU-a „Športsko-rekreacijskog centara s golf igralištem 
i turističkim naseljem Bosanka sjever i Bosanka jug“, na Srđu:  
 
       1.   23.08. 2010. god., 
       2.   01.09.2010. god.  
       3.   09.09. 2010. god.  
       4.   14.09. 2010. god. 

 

PO Karlovac, 
predsjednica Zrinka Fabijanec i članovi Vijeća: Rajko Kolarić, Juraj Juričić, Nikolina Maradin-Mlinac, 
Vladimir Petrović i Valentina Šerbec. 

 
Nije održao sjednice PO-a. 
 

PO Osijek, 
predsjednik Miroslav Pavlinić i članovi Vijeća: Željka Jurković, Damir Kvočić, Tihomir Maras, Predrag 
Rechner i Željko Koški. 
Održana 1 sjednica PO-a i Vijeća PO-a: 
 
      1.   25.09.2010. god. 

 

PO Varaždin, 
predsjednik Zoran Brakus i članovi Vijeća Marijan Gezi, Đurđica Bajić, Reno Vrbanec, 
Nevenka Tramišak i Bojan Perhoč. 
Održane su 3 + 1 sjednica Vijeća PO-a: 
        1.    10.02.2010. god. 
        2.    11.06.2010. god. 
        3.    01.10.2010. god.,  
te sjednica Upravnog odbora s članovima Područnog odbora Osijek, 
 
        1.     28.05.2010. god. 

 
PO Pazin, 
predsjednik Berislav Iskra i članovi Vijeća: Mirna Malnar, Davor Matticchio, Franko Gergorić, Mario Smilović 
i Nenad Novković. 
Nije održavao fizičke sjenice PO-a, već samo nekoliko dopisnih, vezano uz konzultacije članova Vijeća PO-
a u pogledu zadataka koje je pred njih stavljala Komora, kao što je očitovanje po lokalnim javnim 
raspravama za prostorne planove i sl. 
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PO Rijeka, 
predsjednik Nenad Kocijan i članovi Vijeća: Tomislav Kukin, Igor Rožić, Miroslav Gudelj, Zoran Jerčinović i 
Tatjana Rakovac. 
Održana je 1 sjednica PO-a: 
 

1. 25.09.2010. god., kojoj su bili nazočni članovi Upravnog odbora HKA. 

 

PO Split, 
predsjednica Saša Bui i članovi Vijeća: Sanja Vondra, Ante Milas, Neven Mladinić, Dražen Pejković i Emil 
Šverko. 
Održano je 5 sjednica Vijeća PO-a:  
 
      1.    18.02.2010. god. 
      2.    08.04.2010. god.  
      3.    20.05.2010. god.  
      4.    24.06.2010. god.  
      5.    23.09.2010. god.  
 

PO Zadar, 
predsjednik Tomislav Krajina i članovi Vijeća: Jagoda Zaninović, Darko Anton Franceschi, Marija Profaca, 
Doris Smirčić i Lenka Šaran. 
Održana je 1 sjednica Vijeća PO-a: 
 

1. 16.09.2010. god., 
kojoj su bili nazočni članovi Upravnog odbora HKA. 
 

PO Zagreb, 
predsjednik Zlatko Hanžek i članovi Vijeća Ljubomir Miščević, Mateo Biluš, Nives Mlinar, Vesna Kresnik 
Vojnović i Andrea Barac. 
Održana je 1 sjednica Vijeća PO-a: 
 
           21.09.2010. god., 

kojoj su bili nazočni članovi Upravnog odbora HKA. 
  
Na poziv Upravnog odbora za imenovanje izvjestitelja u radna tijela Komore, radi boljeg informiranja Vijeća 
područnih odbora i članstva područnih odbora, odazvao se samo odbor krajobraznih arhitekata, kojem je u 
tom smislu odobren status kakav imaju područni odbori. Na prijedlog Odbora krajobraznih arhitekata 
imanovani su izvjestitelji: 
Odbor za međunarodnu suradnju: Vesnica Koščak Miočić-Stošić;  
Odbor za obrazovanje: Sonja Butula; 
Odbor za stalno stručno usavršavanje: Branka Aničić; 
Odbor za regulativu: Robert Duić; 
Odbor za urbanizam: Rade Manojlović; 
Odbor za natječaje i nadmetanja: Dobrila Kraljić. 

 

 
2 

 
Aktivnosti na nivou koordinacije 
komora 
 

 
predsj. / del. HKA 

 
prosinac / studeni 

  
Koordinacija predsjednika novih komora 
 
Održana su 4 sastanka predsjednika novih komora: 
 
         1.   01.12.2009. god. 
         2.   08.12.2009. god. 
         3.   28.01.2010. god.  
         4.   25.03.2010. god. 
 
Koordinacija predsjednika novih komora na svojim je sastancima nastojala dogovoriti principe za izradu 
akata i aktivnosti od zajedničkog interesa, te na taj način stvoriti uvjete za rad povjerenstava i radnih tijela 
pojedinačnih komora. 
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1.   Povjerenstvo za obavezno osiguranje  
      Sve komore sljednice HKAIG-a usvojile su zajednički obrazac Općih uvjeta osiguranja, temeljem kojeg  
       je proveden javni natejčaj za izbor novih osiguravatelja za osiguranje od profesionalne odgovornosti za  
       članove novih komora. Komore su pojedinačno pregovarale o posebnim uvjetima osiguranja,  
       te uspješno oknčale pregovore potpisom novih ugovora 01.06.2010. god. čime je ispunjena zadaća 
       Povjerenstva. 

 
2.   Povjerenstvo za Pravilnik o cijenama usluga 
      predstavnici HKA-a: A.Barac, Z. Hanžek. 
       
       Povjerenstvo je održalo nekoliko uvodnih sjednica na kojima se pokušavalo dogovoriti zajedničke   
       principe za minimalnu izmjenu postojećeg Pravilnika o cijenama usluga, sukladno novim okolnostima u  
       poslovanju i novim zakonskim uvjetima. 
       U svibnju 2010. god. iz zaključaka Povjerenstva koordinacije postalo je jasno da postoje nepremostive 
       razlike u mišljenjima, koje su uzrokovale izmjenu koncepta zajedničkog PCU-a i prelazak na model  
       prema kojem će svaka komora izraditi svoj PCU. Nakon toga Povjerenstvo nije nastavilo rad. 

 
3.   Povjerenstvo za Kodeks strukovne etike 
       Sve komore sljednice HKAIG-a usvojile su jedinstveni pristup za izradu kodeksa za svoje članove,  
       na  temelju čega su izrađeni, usuglašeni pojedinačni kodeksi, na koje je MZOPUG dalo svoju  
       suglasnost. Kodeksi su potom objavljeni u službenom listu Narodnih novina, pa je zadaća Povjerenstva  
       uspješno okončana. 
 

HKA - Hrvatska komora inženjera građevinarstva  
Predsjednik Ćurković sudjelovao je 12.,13. i 14.03.2010. god., na 03. redovnoj Skupštini  u hotelu Valamar 
Lacroma Resort u Dubrovniku. Obratio se skupu kraćim uvodnim govorom kojim je istaknuo velik značaj 
suradnje među komorama u rješavanju strukovnih problema 
Uz redovne sadržaje iz dnevnog reda, a budući su Skupštini nazočili predsjednici svih komora u 
graditeljstvu, kao i brojni poslovni partneri, ovaj je susret u Dubrovniku omogućio razgovore o najvažnijim 
strukovnim pitanjima od zajedničkog interesa. 

 
HKA – Hrvatska komora inženjera strojarstva 
U Preporodnoj dvorani palače Narodnog doma HAZU-a u Zagrebu, 27.10.2010. god. široj javnosti, 
predstavnicima vlasti i institucijama predstavljeno je djelovanje Hrvatske komore inženjera strojarstva, 
njezin dosadašnji rad, planovi, te prezentiran 1.broj Glasila HKIS-a i novi vizualni identitet Komore osmišljen 
od strane hrvatskog dizajnera Borisa Ljubičića. Na skupu su u ime HKA nazočili T.Ćurković i D.Šimunović. 

 
 

 
3 

 
Arhitektonska politika  
 

 

predsjednik / 
Upravni odbor / del. 

 

prosinac / studeni 
 

  
Potaknuta posljedicama gospodarske krize, kao i nizom negativnih pojava koje prate poslovanje u domeni 
arhitektonskih usluga Upravni odbor Hrvatske komore arhitekata odlučio je sustavno pristupiti uređivanju 
pitanja nabave arhitektonskih usluga kroz: 

• Pravilnik o natječajima s područja arhitekture i urbanizma,  

• unaprjeđenje Zakona o javnoj nabavi i 

• unapređenje Zakona o prostornom uređenju i gradnji i 

• osiguravanje kvalitete izgrađenog prostora, kroz  buduću arhitektonsku politiku, koju treba provoditi 
Država.  

usvajanjem inicijative / studije, 16.09.2010. god., za pristup rješavanju pitanju nabave arhitektonskih usluga, 
radu Komore na Pravilniku o natječajima s područja arhitekture i urbanizma, unaprjeđenju Zakona o javnoj 
nabavi i osiguravanju kvalitete izgrađenog prostora, kroz  buduću arhitektonsku politiku, koju treba provoditi 
Država. Naglašeno je da pojedinačno zauzimanje za zakonitost postupanja u nekom od navedenih područja 
ne može dati očekivane rezultate, već je potrebno sustavno djelovanje svih čimbenika.  
 
Bitna odrednica arhitektonske politike od utjecaja na kvalitetu arhitektonskih usluga i kulturu građenja 
odnosi se na pitanja cjeloživotnog obrazovanja. U tom smislu Komora provodi aktivnosti koje dugoročno 
trebaju rezultirati uređivanjem sustava obrazovanja u širokoj paleti koja obuhavća javno djelovanje Komore, 
kao i obrazovanje svojih potencijalnih i stalnih članova. 
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U tom smislu: 
- osnovan je Odbor Arhitektura i djeca 
- Izrađen je prijedlog Pravilnika o obavljanju vježbeničkog staža,  
- stvoreni su preduvjeti za podizanje kvalitete stalnog stručnog usavršavanja, 
- intenzivirane su javne djelatnosti Komore, 
- u pripremi je Pravilnik stalnog stručnog usavršavanja ovlaštenih arhitekata HKA, 
- provode se i druge aktivnosti na domaćem i međunarodnom planu. 
 
Pripremaju se Izmjene i dopune Pravilnika o natječajima s područja arhitekture i urbanizma, kako bi se 
osigurali, sa drugim zakonskim mjerama za ustupanja arhitektonskih usluga po kriteriju kvalitete i izvrsnosti, 
primjereni uvjeti rada i u skladu s javnim interesom društva.  
 
Svoja nastojanja i rezultate dosadašnjeg rada na području stavranja arhitektonskih politika u Republici 
Hrvatskoj, Hrvatska komora  arhitekata prezentirat će na 03. kongresu hrvatskih arhitekata, pod nazivom 
ApolitikA, 25. – 27.11.2010. god. 
 

 
4 

 
Poticanje stručnih arhitektonskih 
programa 
 

 

Upravni odbor 
Nadležni odbori 

 
prosinac / studeni 

  
 
U skladu s Planom prihoda i troškova za 2010. god., te na temelju prijavljenih projekata  područnih odbora 
HKA je u 2010. god. financijski pomogla projekte: 
 
      1.     Društva arhitekata Varaždina – poticaj za godišnju izložbu iz 2007.god., prema odluci RA HKAIG-a,  
              od 17.02.2009. god. – iznos od 20.000,00 kn 

2. Udruženju arhitekata Međimurja – poticaj za 8. Bijenalnu izložbu, - iznos 20.000,00 kn 
3. ZDA i PO Zadar, poticaj za organizaciju stalnog stručnog usavršavanja u sklopu Tenis tturnira u 

Zadru – iznos 10.000,00 kn. 
4. Sudjelovanje Hrvatske komore arhitekata na 10. međunarodnom festivalu „Visura aperta”, dječja 

radionica M. Roth Čerina – iznos 3.070,38 kn. 
 

 

 
5 

 
Raspolaganje sredstvima Razreda 
 

 
Upravni odbor 

 

prosinac / studeni 

  
 
Nastavljeno je oročavanje sredstava sukladno Odluci ORA 10/96/16012009, iz 2009. godine, kod tri od 
vodećih poslovnih banaka: Zagrebačke banke, Raiffeisen banke i Erste & Steiermarkische banke. 

 
Ukupno oročena sredstva iznose 1.644.868,93 kn. 

 
Odlukom Upravnog odbora 03/10/28052010, od 28. svibnja 2010. god., odlučeno je da će 
Hrvatska  komora arhitekata raspolagati svojim slobodnim novčanim sredstvima sukladno prijedlogu 
Odbora za financije, od 25. svibnja 2010. god., koji je sastavni dio Zapisnika 10. sjednice Upravnog odbora 
Hrvatske komore arhitekata, od 28. svibnja 2010. god. 
 
 
Raspoloživa sredstva HKA-a uložena su u novčani fond ZB plus, te u trenutku izrade Izvješća iznose 
702.980,07 kn. 
 
Stanje redovnog računa HKA,          na dan 15.11.2010., iznosi............................................27.402,18 kn 
Stanje SSU računa HKA,                  na dan 15.11.2010., iznosi...........................................18.068,50 kn  
 

 

 
6 

 
Stalno stručno usavršavanje   
 

 
Odbor za SSU, 
Tajništvo  
 

 

prosinac / studeni 
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Izrada Programa stalnog stručnog usavršavanja za razdoblje 2010/2011. 
Program je izrađen i upućen MZOPUG-u. Sadrži ukupno 66 tema, predviđeno je moguće 
ostvarenje 293 bodova od toga 100 iz građevno – tehničke regulative 
 
Izvršenje Programa stalnog stručnog usavršavanja za razdoblje 2009/2010. 
Program u najvećem dijelu izvršen do 30.10. 2010.god. 
MZOPUG-u je predan Izvještaj o provedbi Programa stalnog stručnog usavršavanja za razdoblje od 01.10. 
2009. - 30.11.2010. god. 
Ukupno je ostvareno 327 bodova od toga 65 iz građevno – tehničke regulative. 
Ukupno je ostvareno 120(30) bodova iz Programa, a 207(35) iz naknadno uvrštenih aktivnosti. 

 

Provođenje usvojenog Programa: 
U izvještajnom razdoblju ukupno je realizirano 75 tema od toga, 29 iz programa,a 46 naknadno uvrštenih. 
Kroz program stručnog usavršavanja prošlo je u godini oko 6000 polaznika.  
 

 
Evidentiranje:    
Kontinuirano se provodi evidentiranje organiziranih aktivnosti, evidentiranje individualnog usavršavanja 
članova, prema individualnim prijavama, po odobrenju Odbora za stručno usavršavanje, kao i IN HOUSE 
usavršavanje.  

 
Izrada Programa stalnog stručnog programa za 2010/2011. godinu: 
Program odobren od strane Upravnog odbora upućen je MZOPUG-u. Suglasnost na Program još nije 
zaprimljena. 

 

 
7 

 
Arhitektura i djeca 

 
Odbor za obrazov.  
Odbor Arh. i djeca 
 

 
trajno  
 

  
Program Arhitektura i djeca, koji je Komora razvijala unutar Odbora za obrazovanje, zbog značenja koje ima 
u sustavu cjeloživotnog obrazovanja HKA-a, Odlukom Upravng odbora, od  05.05.2010. god. prerastao je u 
odbor Arhitektura i djeca (o radu Odbora vidi rubriku Odbor Arhitektura i djeca). 

 

 
8 

 
Obrazovanje  

Upravni odbor 
Odbor za obrazov. 
Tajništvo   

 
trajno  

  
Sjednicama Odbora za obrazovanje pridružuje se veći broj arhitekata, uvaženih profesora sa 
Arhitektonskog fakulteta u Zagrebu, ali i profesori s drugih fakulteta u Hrvatskoj. 
Dana je potpora ideji prof. Juračića da se u nastavu predmeta "Tehnologija građenja" na Arhitektonskom 
fakultetu u Zagrebu uključe arhitekti iz prakse sa dugogodišnjim iskustvom. 
Uz redovan rad Odbora kroz potporu Komori u domeni obrazovanja Odbor je pokrenuo inicijativu za: 

- razmatranje korištenja zgrada nakon njihovog useljenja ("post occupancy  
        evaluation"), budući da čitav niz čak i nagrađivanih arhitektonskih realizacija ne 
        funkcioniraju na kvalitetan način u njihovom korištenju, te da je dio gotovo 
        neupotrebljiv. 
- uspostavu sustava analize i vrednovanja arhitektonskih realizacija  
- razmatranje pitanje edukacije arhitekata u RH s obzirom na otvaranje škola i studija arhitekture u 

Osijeku i Rijeci 
Održan je niz manjih sastanaka užeg sastava Odbora s temom osnivanja novih studija arhitekture u RH, te 
vezano na aktualna događanja na relaciji Povjerenstvo za osnivanje studija arhitekture Sveučilište u 
J.J.Strossmayera u Osijeku i uprava Arhitektonskog fakulteta u Zagrebu.  
Povjerenstvo je dostavilo elaborat s nastavnim programom novog Studija arhitekture pri Građevinskom 
fakultetu u Osijeku, s zamolbom da se o njemu očituje Vijeće Arhitektonskog fakulteta u Zagrebu.   
Vijeće Arhitektonskog fakulteta u Zagrebu je razmotrilo i usvojilo taj materijal i zauzelo načelni stav o 
osnivanju novih studija arhitekture u RH, što bi trebalo imati odijeka i vezano na osnivanje studija arhitekture 
u Rijeci. 
Očekuju se odgovori Osijeka i Rijeke, te se planira sastanak Odbora na kojem bi se dala ukupna ocjena 
dosadašnjih aktivnosti, te definirala uloga Komore u ovom projektu. 
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Studentska stručna praksa 
Studentska stručna praksa i nadalje se primjenjuje kao već uhodana praksa. 

 
Regulativa kojom se uređuje opće obvezno obrazovanje u osnovnoj i srednjoj školi 
HKA je u suradnji s Društvom arhitekata Zagreba (DAZ)  i Udrugom  za promicanje vizualne kulture OPA-
om 19.-21.3. održala trodnevnu akciju 'Da ti nacrtam?!', s ciljem podizanja svijesti javnosti o važnosti 
edukacije vizualne kulture, te apelom radi povećanja satnice likovne kulture Ministarstvu znanosti, 
obrazovanja i športa. U sklopu akcije održane u DAZ-u, osim radionica za djecu održana je i javna tribina, te  
radionice:      19.03.2010. god. 
                      21.03.2010. god., koje su dokumentirane fotografijama i filmom, te predstavljene u emisiji 
„Znanstvena petica“, prvom redizajniranom broju časopisa „Čovjek i Prostor“, dnevnom tisku, te na brojnim 
web-portalima. 

 
Obrazovanje i stalno stručno usavršavanje 
Aktivno sudjelovanje B. Baletića u Radnoj grupi za obrazovanje ACE-a omogućava izravan doticaj s 
kretanjima unutar obrazovnog procesa u zemljama EU, razmjenu informacija i eventualne korekcije. Po 
dosadašnjim saznanjima i izravnom usporedbom, Hrvatska je u provedbi stručnog usavršavanje arhitekata 
ispred mnogih članica EU.  
Na zamolbu Vijeća arhitekata Europe, sjednica WG education održana je u lipnju ove godine u Dubrovniku. 
Sudionike skupa je ipred HKA pozdravio B.Baletić, te kao osobni izaslanik predsjednika Ćurkovića Alan Leo 
Pleština.  
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Izdavačka djelatnost 
  

 

Upravni odbor / pr. 
Nadležni odbori 
Tajništvo 

 

trajno  

  
Imenik ovlaštenih arhitekata 2010.  
Kako je u tijeku reorganizacija poslovnog sustava, te razvoj usvojenih razvojnih inicijativa, kao što je 
izdavanje novih arhitektonskih iskaznica, Upravni odbor je mišljenja kako s Imenikom treba pričekati 
zaključenje projekata koji su od utjecaja na točnost podataka, vizualni identitet i slično. Izdavanje Imenika u 
tom će se smislu razmatrati tijekom sljedeće godine. 

 
Glasilo HKA 
U završnoj je fazi izdavanje e-glasila Komore, koje će članstvo informirati o svim važnim pitanjima 
djelovanja Komore i pitanjima od interesa za struku. Njegovo izlaženje očekuje se početkom 2011. god. 

 
Prevođenje i objavljivanje stranih materijala i publikacija: 
Europski deontološki kodeks za pružatelje arhitektonskih usluga, uključen je u sadržaj Kodeksa strukovne 
etike ovlaštenih arhitekata.  

 
Web stranica HKA-a 
urednica Zrinka Fain 
urednica e-glasila Gordana Domić 
U završnoj je fazi redizajn web stranica HKA i očekuje se da će početkom 2011. god. biti i službeno 
dostupne. 
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Suradnja s UHA-om 
 

 

Upravni odbor 
odbori, delegati 

 

trajno  

   
Redovan rad Odbora za natječaje;  
Suorganizacija 03. kongresa hrvatskih arhitekata. 
Zajednički nastupi u javnosti kada je u pitanju zaštita interesa struke. 
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Regulativa 
 

 
Nadležni odbori, 
posebna tijela, 
Tajništvo 
 

 

 
trajno  
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Zakon o arhitektonskim i inženjerskim poslovima i djelatnostima u prostornom uređenju i 
gradnji (NN 152/08) 
Predlagatelj MZOPUG; 
U pripremi inicijativa za izmjenu dijela Zakona.  

 
Pravilnik o sadržaju i opremi projekta za zgrade 
Predlagatelj HKA. 
Na poziv MZOPUG-a nastavljan je rad na izradi Pravilnika kojeg je do visokog stupnja gotovosti doveo RA 
HKAIG-a, a MZOPUG načelno prihvatilo kao materijal kojeg će kao predlagatelj objaviti nastavno na 
zakonsku ovezu iz Zakona o prostornom uređenju i gradnji, do sada nije dobio potrebnu suglasnost.    
Nositelj projekta za MZOPUG je Lino Fučić. 

 
Pravilnik o produženju razdoblja stručnog usavršavanja znanja osoba koje obavljaju 
poslove prostornog uređenja i graditeljstva (Narodne novine broj 87/10) 
Odredbama gornjeg Pravilnika razdoblje stručnog usavršavanja za arhitekte s položenim stručnim ispitom 
produženo je za godinu dana u odnosu na odredbe postojećeg Pravilnika o stručnom ispitu te 
upotpunjavanju i usavršavanju znanja osoba koje obavljaju poslove prostornog uređenja i graditeljstva 
(Narodne novine 24/08) i Pravilnik o izmjenama i dopunama pravilnika o stručnom ispitu te upotpunjavanju i 
usavršavanju znanja osoba koje obavljaju poslove prostornog uređenja i graditeljstva (Narodne novine 
141/09). 
Članovi Komore, kao i obveznici usavršavanja za koje HKA vodi evidenciju stručnog usavršavanja, koji su 
ispunili svoju zakonsku obvezu u predviđenom terminu, s izrazitim su negodovanjem prihvatili ovu zakonsku 
odredbu, te u velikom broju zatražili da Komora arbitrira kod resornog Ministarstva kako bi ih se izuzelo iz 
kategorije na koju se Pravilnik odnosi. 
HKA je MZOPUG-u uputila zahtjev za davanje tumačenja Pravilnika, predsjednik Ćurković zatražio je 
sastanak u MZOPUG-u, te se i osobno zauzeo za pristup kojim bi se zaštitili interesi članova. 
Međutim, MZOPUG je 03.11.2010. god. negativno odgovorilo na zahtjev Komore, uz obrazloženje da za 
takav pristup ne postoji zakonska osnova. 

 
Priznavanje kvalifikacija - MZOPUG 
Na poziv MZOPUG-a, 23.11.2009. zaprimilo materijale za sastanak koji se održao, 25.11.2009., u 14:00 
sati, u svezi priznavanja kvalifikacija. Opunomoćeni delegat Komore, B. Baletić, s pravom i ovlastima da 
iznese konačno mišljenje u pitanju priznavanja kvalifikacija, u pravilu je potvrdio dostavljene pretpostavke 
Ministarstva, koje ukazuju na razliku nazivlja u postizanju obrazovnih stupnjeva na splitskom i zagrebačkom 
fakultetu, te na razlike programa.  
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Međunarodna aktivnost 
 

 

Upravni odbor, 
Odbor za 
međunarodnu 
suradnju  

 

 
trajno  
 

 
 
 
 
 
 
 
 

 
Aktivnosti Hrvatske komore arhitekata provodile su se sukladno Planu rada za 2010. god., kao i Planu 
prihoda i troškova za 2010. god., uz izuzetak sudjelovanja u obilježavanju godišnjica.  
 
Dio aktivnosti, kao što je GTZ, odnosno ENHSA Project, financira se iz sredstava fondova i/ili organizacija. 
 
GTZ - 10.,11. i 12.02. 2010. god. u Frankfurtu održan kick off sastanak Open Regional Fundsa for South-
East Europe; delegati HKA su bili D.Šimunović, Lj. Miščević i A.L.Pleština 
 
EFAP - u Madridu je 29.04.-01.05.2010. god. održan Europski forum za arhitektonske politike – EFAP, na 
kojem su HKA predstavljala dva delegata: T.Ćurković i V.Petrović.  
 
GTZ - II. sastanak zemalja balkanske regije, u BUDVI, 26.-27. travnja 2010. godine, u sklopu Regionalne 
konferencije „Sustainable Energy Management in Public Buildings – from Policy to Local Action“, delegati 
HKA D.Šimunović, Lj. Miščević i A.L.Pleština 
 
ACE - Generalna skupština Vijeća arhitekata Europe (GA ACE) održana je 04. i 05.06.2010. god. Na njoj je 
Komora bila zastupljena s dva predstavnika: R.Bunjevac i D.Šimunović 
 
ACE Work Group Education – Dubrovnik, 17.-019.06. 
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Predsjednica ACE-a - Vijeća europskih arhitekata, gđa. Harrington i predsjednik Ćurkovića, održali su 
23.08.2010., u Cavtatu sastanak, vezano za mogućnosti buduće suradnje HKA i ACE-a, kao i oblika 
sudjelovanja predsjednice ACE-a na 03. kongresu hrvatskih arhitekata. 
 
ZAPS – suradnja predsjednika Ćurkovića s Andrejom Goljarom i drugim predavačima, na organizaciji 
slovenskog nastupa na 03. kongresu hrvatskih arhitekata. 
 
Christian Khün, Robert Kniefacz, Jakob Dunkl i Saša Bradić - suradnja predsjednika Ćurkovića s 
grupom predavača, na organizaciji austrijskog nastupa na 03. kongresu hrvatskih arhitekata. 
 
RIAI, John Graby, predsjednik delegacije RIAI-a pri ACE-u usuglašavao je način sudjelovanja za grupu 
irskih predavača s predsjednikom Ćurkovićem, na organizaciji slovenskog nastupa na 03. kongresu 
hrvatskih arhitekata. 
 
FESTIVAL VIZURA APERTA – 10. međunarodni multimedijalni festival, održan u Momijanu od 30.07. do 
07.08.2010. god., predstavnik M.R.Čerina 
 
WG Architectura & Children – UIA, 10. i 11.09.2010. god., u Berlinu, predstavnice M.R.Čerina i S.Filep 
 
Izvršni odbor ACE-a, Bruxelles, 01.10.2010. god., sudjelovanje g.V.Petrovića 
 
ACE, sastanak u Sofiji, Bugarska – 24.10.2010. god., sudjelovanje g.V.Petrovića 
 
ENHSA Project on Competences, poziv talijanske komore arhitekata za sudjelovanje u regionalnom 
projektu koji je planiran u 02. mjesecu 2011. god. - ACE input  
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AKTI  

Hrvatske komore arhitekata 
USVOJENI / U DONOŠENJU 

 

 
Upravni odbor, 
Odbor za regulativu 
Posebna tijela 
 

 
 
trajno  
 

 
 
 

 
1.  Poslovnik o radu Upravnog odbora HKA 
     Usvojen na 03. izvanrednoj sjednici Skupštine, 16.12.2009. god. 

 
2.  Pravilnik o radu Tajništva HKA 
     Usvojen na 03. . izvanrednoj sjednici Skupštine, 16.12.2009. god. 

 
3.  Odluka o Izmjenama i dopunama Statuta HKA 
     Usvojena na 04. . izvanrednoj sjednici Skupštine, 12.05.2010. god. 
     Objavljena u Narodnim novinama broj 129/10, od 19.11.2010. god. 
 
4.  Pravilnik o radu stegovnih tijela HKA 

               Usvojen na 04. izvanrednoj sjednici Skupštine, 12.05.2010. god. 
 
5.  Pravilnik o naknadama  za rad u tijelima i  
     radnim tijelima HKA 
     Usvojen na 04. izvanrednoj sjednici Skupštine, 12.05.2010. god. 
 
6.  Kodeks strukovne etike ovl. arhitekata 
     Usvojen na 04. izvanrednoj sjednici Skupštine, 12.05.2010. god. 

Objavljen u Narodnim novinama broj 93/10, od 28.07.2010. god. 
 
7.  Prijedlog teksta Pravilnika o radu Nadzornog odbora HKA 

               Na dnevnom redu 05. redovne sjednice Skupštine, 15.12.2010. god. 
 
8.  Prijedlog teksta Pravilnika o upisima u Imenik i stručne smjerove ovlaštenih arhitekata HKA 

               Na dnevnom redu 05. redovne sjednice Skupštine, 15.12.2010. god. 
 
9.  Prijedlog teksta Pravilnika  o obavljanju vježbeničkog staža HKA 

              Na dnevnom redu 05. redovne sjednice Skupštine, 15.12.2010. god. 
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        10. Prijedlog izmjene naziva Pravilnika o radu stegovnih tijela HKA 
              Na dnevnom redu 05. redovne sjednice Skupštine, 15.12.2010. god. 
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Međunarodni skupovi u organizaciji 
HKA 
 

Upravni odbor 
Organ. odbor 
Tajništvo 

 

prosinac / studeni 

  
03. Kongresa hrvatskih arhitekata, koji će se održati u25. – 27. 11.2010. god. u Hotelu Lav le Meridien u 
Splitu. Kongres ima međunarodni karakter i u njemu sudjeluje pet zemalja.  

 
ACE - WG Education, održana u lipnju 2010. god. u Dubrovniku. 
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Lobiranje 
 

 

sve strukt. Komore 
 

trajno 

  
Lobiranje je prepoznato kao jedan od bitnih načina djelovanja arhitektonske struke, kao načina rješavanja 
pitanja koja su vezana uz poboljšanje uvjeta rada ovlaštenih arhitekata, te podizanja ugleda struke. 
 
Pri tom se naglašava potreba jedinstvenog nastupa u javnosti, pa večinu nastupa HKA prate i UHA i 
Arhitektonski fakultet.  
 
Uspostavljaju se kontakti i daljnja suradnja s tijelima i institucijama struke i Države.  
Osobito su važni kontakti s: 

- MZOPUG-om 
- Odborom za prostorno uređenje i graditeljstvo Hrvatskog sabora, 
- Savjetom za prostorno uređenje RH 
- Arhitektonskim fakultetom 
- UHA-om 
- ACE-om i komorama Vijeća 
- ZAPS 
- RIAI 
- Drugim strukovnim i nestrukovnim asocijacijama 
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Medijska promocija  
 

 
predsjednik / deleg. 

 

trajno   

  
Medijska, kao i svaka druga promocija Komore i struke provodi se redovno, osobito vezano uz pitanja od 
interesa za struku, zaštitu javnog interesa i zanimanje javnosti.  
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Ostalo 
 

 
 

 
 

  
Evidencije SSU-a - MZOPUG 
U MZOPUG-u je, 27.01.2010. god., održan sastanak predstavnika resornog Ministarstva (L.Fučić, M.Čubrić) 
i predstavnika nositelja ovlasti za provedbu Programa stalnog stručnog usavršavanja  (SSU), HKA su 
zastupali: B.Fiolić, D.Šimunović i H.Glušica. 
MZOPUG je dao upute kako završiti zadatak, od 17.06.2009. god., kojim bi se svi podaci vezani uz 
provedbu Programa SSU-a unijeli u program Ministarstva, što je korak na putu budućeg centraliziranog 
unošenja podataka.  
Prezentirane statistike pokazuju da je HKA jedan od nositelja na koji MZOPUG nema primjedbi, jer su 
ispunile sva očekivanja. I nadalje nazočni nedostaci elektronskih baza MZOPUG-a posljedica su nejasnih 
uputa, koje su na ovom sastanku dane. Procijenjeno je da će za popravak baza za potrebe MZOPUG-a 
trebati minim.  
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Sastanak delegacije HKA u MZOPUG-u 
Na poziv ministrice održan je, 02.04.2010. god., sastanak s delegacijom HKA u sastavu Tomislav Ćurković, 
Rajka Bunjevac u prostoru Ministarstvu zaštite okoliša, prostornog uređenja i graditeljstva. Predsjednik 
Komore predložio je dnevni red sastanka koji je u cijelosti prihvaćen te dopunjen i drugim aktualnim 
pitanjima koja su sudionici sastanka prodiskutirali tijekom dvosatnog sastanka (Bilješka – prilog 1). 

 
HKA –Savjet prostornog uređenja Države (SPUD) 
Predsjednik je 27.10.2010. god., održao sastanak s predstavnicima SPUD-a na čelu sa S.Butijerom u 
MZOPUG-u. Glava tema razgovora bila je arhitektonska politika, pa je u tom smislu svim članovima bio 
uručen radni prijedlog teksta čija je namjera bila obuhvatiti sve relevantne momente od značenja za 
kvalitetu izgrađenog prostora. 

 
HKA – MZOPUG 
Na zamolbu predsjednika Ćurkovića u MZOPUG-u je održan 29.10.2010. god. sastanak s Ministricom, 
Josipom Blažević Perušić i Davorom Mrduljašem, vezano na brojna pitanja vezana uz stvaranje uvjeta za 
rad struke i skorašnje održavanje 03. kongresa hrvatskih arhitekata, kao što su: 

- sudjelovanje resornog ministarstva u izradi načela arhitektonske politike i njezinoj 
implementaciji  

- sudjelovanje na proslavi 20. godišnjice ACE-a 
- javna nabava 
- stalno stručno usavršavanje i tumačenje Pravilnika za osobe koje su u zakonskom roku 

ostvarile potrebne uvjete 
- Pravilnik o sadržaju projekata za zgrade 
- ostalo 

Dogovoren je rad po pojedinim tematskim cjelinama s predstavnicima komore za pitanja koja iziskuju 
kontinuitet u radu. 
MZOPUG je podržao inicijativu HKA-a da se problemu djelovanja struke i stvaranju uvjeta za upravljanje i 
raspolaganje prostorom pristupi na sustavan način, definiranjem osnovnih smjernica za uređivanje rada svih 
sudionika u projektiranju i građenju kroz jedinstvenu arhitektonsku politiku. U tom smislu Ministarstvo je 
prihvatilo dinamiku postupanja, te osiguralo podršku, koja bi trebala rezultirati prvim službenim dokumentom 
te vrste. 
Na poziv MZOPUG-a, od 09.10.2010. god., održan je sastanak radi završnog dogovora za izmjene i dopune 
smjernica arhitektonske politike kako bi od MZOPUG-a dobili konačno mišljenje, te pristupili finalizaciji 
navedenog dokumenta.  

 

 
 
 
 
Priredila: 
 
Dušanka Šimunović, dipl.ing.arh., 
v.d. glavne tajnice 
               ___________________________ 
 
 Tomislav Ćurković, ovl. arh., 

                                predsjednik     
                                Hrvatske komore arhitekata 

 
 
 
Klasa: 960-03/10-05/1 
Ur.broj: 505-10-1 
  
U Zagrebu,          23. studenog 2010. god. 
 

 
 
 


